

«РИ» № 4/2018

Тема номера: 15 лет возрожденному изданию. По страницам журнала

Theme of the issue: The 15th Anniversary of the Revived Magazine.

Leafing Through the Pages

Елена Бехтиева

«Романтик реализма». Дом-музей И.С. Тургенева в Буживале

200-летие со дня рождения Ивана Сергеевича Тургенева в 2018 году ознаменовалось целым рядом событий, посвященных памяти великого писателя, «русского европейца». В числе недавнее открытие в Москве, на Остоженке Дома-музея И.С. Тургенева, с которым еще предстоит познакомиться нашим читателям. А пока вместе с автором статьи обратимся к раритетному номеру журнала «Русское искусство» (3/2004), приглашающему посетить заграничное поместье Ивана Сергеевича «Ясени», расположенное в Буживале, близ Парижа. Рассказ об экспонатах заграничного шато невольно переплетается с историей любви двух знаменитостей – И.С. Тургенева и П. Виардо. А еще с несказанной радостью за сохранение во Франции очага русской культуры, к чему причастна семья Звигильских.

Elena Bekhtiyeva

“A Romantic of Realism”. Ivan Turgenev Museum in Bougival

The 200th anniversary of Ivan Turgenev was marked by a host of events devoted to the memory of this great writer, the “Russian European”. Among them was the recent opening of Turgenev House Museum on Ostozhenka Street in Moscow, with which the reader has a chance to become acquainted, whereas the author of this article, referring to the 2004 (3) issue of the Russian Fine Art Magazine, introduces Yaseni, the French estate of the writer in Bougival near Paris. The description of the exhibits of this dacha is intertwined with the love story of two celebrities – Ivan Turgenev and Pauline Viardot. The author expresses appreciation of the fact that a site of Russian cultures has been preserved in France with the help of the Zvigilsky family.